
FREDERICIA KOMMUNE 
 

TILSYNSSKEMA 
 

JOURN.NR. 

20/17 

Foreningens navn: KIF (Kvindelig Idrætsforening Fredericia) 

Tilsynsstedets adresse: Fredericia Gymnasium og efterfølgende klubhus på Prinsessegade 12 

Kontakt person: Marianne Pedersen (formand)  E-mail: mrnp@yousee.dk 

Dato for tilsynet:   04.11.2021                             Klokkeslet: 17.00 

Navne på repræsentanter fra foreningen, som deltager i tilsynet: 

Fra KIF: Marianne Pedersen (formand), Bente Oxenbøll, Vibeke Petersen og Pia Nøh Jensen 

Fra folkeoplysingsrådet: Jan M. Jørgensen, Jette Rosenfeldt og Leif Urhøj. 

Seneste tre års regnskaber medsendt. 

 

1. Medlem af landsforbund – hvilket: DGI. 

2. Foreningens hjemmeside og eller facebook: Facebook, hjemmeside og Instagram. De har 

også klubbladet og annoncerer i avisen. 

3. Primære aktiviteter: Primært gymnastik men også linedance, yoga og gåhold.  

 Alle er velkomne i KIF, men de har kun få mænd. De har dog også nogle drengehold. 

 Det er instrukøterme, der afgør, hvilke hold de har.  

 Meget stort senior-gåhold på 50, der mødes hver onsdag, går en tur og så socialt samvær 

bagefter.  

4. Åbningstid / Aktivitetstimer: Primært eftermiddage og aften, men også nogle 

formiddagshold. 

5. Antal medlemmer/deltagere i foreningen: De har ca. 500 medlemmer. Mens antal hoveder 

ligger lige under 400. Dog ingen dobbeltgængere blandt børnene, som de får tilskud til.  

6. Antal medlemmer/deltagere tilstede ved tilsynsbesøget:  

 Vi så først et drengehold på gymnasiet. KIFer glade for holdet og for at være i hallen på 

Gymnasiet, selvom springgraven vender forkert i forholld til tilløb.  

 Efter gymnasiet kørte vi over til deres klubhus. De får mere og mere aktivitet i 

klublokalerne. 

7. Foreningens udvikling, herunder om der er stigning eller fald i antal medlemmer: Fald i 

medlemstal sidste år pga corona. De havde begrænsning på holdene sidste sæson pga regler om plads 

som følge af corona. Ellers har de et relativt fast medlemstal. De ligger godt placeret for de mange 

ældre medlemmer, både de friske og de ret dårlige. De har stort set ingen af de unge voksne (30-50 

årige mænd/kvinder). 

8. Er der hold/aktiviteter foreningen ikke har fået op at stå i denne sæson, hvis ja hvorfor: Et 

rytmehold, et voksenhold og et Ball and fun (pga gravid instruktør). De kan ikke fastholde 

de unge piger. 



9. Kontingent (for forskellige aldersgrupper/hold): Børn 350 kr. og voksne 500 kr. Man kan for 

så vidt gå på alle de hold man vil for det kontingent.  

10. Udvikling i foreningens økonomi over de sidste tre år: Det ser rigtig godt ud. De er en del af 

IHB (idrætshallens Byggefond). Men IHB og fonden bliver lukket i løbet af de næste 6 år, 

hvorfor de får en del penge i de kommende 6 år, men så vil det også være slut (det er nok 

omkring 600-800.000 kr. i alt). De har besluttet at de må bruge 40.000 kr pr år til driften 

fremadrettet. De passer godt på foreningen. 

11. Kommunale tilskudsforhold for foreningen: De får lidt tilskud, men har ikke så mange børn. 

De har tilgengæld mange over 80 år. 

12. Nuværende udfordringer for foreningen:  

 De har mistet mange medlemmer efter coronaepidemien.  

 Gymnastikmærker for de ældre er ved at uddø på landsplan, selvom KIF har mange 

medlemmer, der gerne vil tage mærkerne. 

 De kan godt få hjælpeinstruktører, men har svært ved at få unge instruktører. De mangler 

også dem, der vælger de videregående uddannelser fordi de flytter fra byen. Og der er 

ikke så mange ”unge” voksne, for familier flytter ikke ind til bymidten.De uddanner 

mange instruktører, som de hen ad vejen sender videre ud i landet. 

 De har været kede af at være på Høgevej og lidt på Skansevej. Fordi der har været så 

rodet og beskidt. De tog fat i Bente Ankersen og nu er det blevet bedre. 

Omklædningsrummene er ikke særlig pæne, bruserne er nedslidte. Nogle steder har der 

været alt for varmt vand, så man slet ikke kunne gå i bad. 

13. Samarbejde med Fredericia Kommune og andre: De har områdeforum for gymnastikken, 

hvor alle gymnastikforeningerne samles. Områdeforum har eks. en fælles træningsdag i 

februar, hvor alle 0.-3. klasser kommer og træner sammen. De har nok haft det forum i 25 

år, oprindeligt startet af DGI. De mødes 3-4 gange om året og snakker sammen om stort og 

småt. De er de meget glade for. (KIF, G 94, TSIF, BPI, EGIF). 

Godt samarbejde med Kultur & Idræt, men hele kommunen er nogle gange en svær 

størrelse. De forventer for hurtig respons. KIF vil gerne varsles i god tid og vil gerne 

deltage, hvis de har energi til det.  

14. Foreningens fremtid og ønsker: 

 De vil germe have en synlig portal, hvor alle foreningerne kan ses. (Conventus)  

(Lav et link fra FK hjemmeside til portalen) 

 Måske kunne skolerne have en pind/en underside på deres hjemmeside, hvor der stod 

aktive foreninger på, så forældrene kunne se, hvilke lokalforeninger der er i området.  

 RENE SKOLER 

 De synes det er lidt træls når de ikke kan være i gymnastiksalen pga Skolefoto og andre 

arrangementer.  

 SFO tider på Høgevej - de bruger den ikke, frem til 16.30, og KIF vi, gerne ind. 



 KIF føler, at de er i unfair konkurrence med FICness og Idræt i dagtimerne med deres 

Yogahold. Kommunen bliver en konkurrent, og det er ikke godt. Det kan blive 

foreningernes “død”. De har lønnede instruktører i FICness. 

15. Bemærkninger:  

 Alle instruktører skal have en gymnastikmæssig baggrund for at sikre kvaliteten.  

 

 

 

 

 

Tilsynsbesøget er foretaget af nedenstående medlemmer af Folkeoplysningsrådet og af BUK 

Sekretariatet 

 

Fredericia, den    

 

 

------------------------------------------- ----------------------------------------------- 

Leif Urhøj, Folkeoplysningsrådet Jan M. Jørgensen, Folkeoplysningsrådet 

 

 

--------------------------------------------       -----------------------------------------------     

Jette Rosenfeldt, Folkeoplysningsrådet Birgitte L. Jakobsen, BUK sekretariatet 
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